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در شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان اصفهان چه گذشت؟

سهم مالیاتی اصفهان باید منصفانه تعیین شود/ شرایط باید به نفع سرمایهگذار و بخش
خصوصی تغییر کند

در شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان اصفهان با دستور جلسه رسیدگی به مشکلات مالیاتی فعالان

اقتصادی، به برخی مباحث مالیاتی پرداخته شد.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان، در یک صد و چهل و پنجمین جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی که به

میزبانی اتاق بازرگانی اصفهان برگزار شد، اظهار کرد: استان اصفهان از جنبه های صنعتی، کسب وکار و اقتصاد با بقیه استان ها متفاوت است و باید به پیشرفت این حوزه ها در

استان، کمک کنیم.

وی افزود: در استانداری اصفهان، در خصوص مسائل اقتصادی، یک تیم آکادمیک - اجرایی، از بهترین افراد این حوزه تشکیل دادیم و انرژی و وقت زیادی خواهیم گذاشت. اگر قرار

باشد هفت روز هفته به موضوعات اقتصادی بپردازیم، این کار را انجام خواهیم داد تا اصفهان به رشد اقتصادی برسد.

جمالی نژاد، بیان کرد: تعطیلی پنجشنبه ها در مجلس شورای اسلامی مطرح شد و برخی استان ها، این روز را تعطیل کردند. ما نیز می توانیم اقدام کنیم؛ اما تعطیل شدن پنجشنبه

تاثیرات مثبت و منفی بر بحث گردشگری و مثلث گردشگری، میان سه استان شیراز، اصفهان و یزد دارد.

استاندار اصفهان گفت: با ناترازی های به وجود آمده، تولید انرژی خورشیدی به هیچ عنوان نباید متوقف شود. ما تمام تلاش خود را در این زمینه انجام می دهیم. در خصوص

مسائل پیش رو سیاست گذاری و برنامه ریزی بر عهده ما است و دستگاه های مربوطه، باید بتوانند به خوبی از پس اجرا بر بیایند. به دنبال احداث نیروگاه های خورشیدی بیشتری

هستیم.

وی تصریح کرد: در خصوص استفاده از داشبورد اداره، تمام مدیران اقتصاددان نیستند و طراحی این داشبورد باید برای مدیران ارشد قابل فهم بوده تا بتوانند شاخص ها را از

یکدیگر تمیز دهند. مدیریت استان به دنبال بهبود شاخص های اقتصادی سخت گیرانه است زیرا قوانین، بخشنامه ها و دستورالعمل های اقتصادی گذشته با شکست مواجه بوده

و لذا شرایط باید به نفع سرمایه گذار و بخش خصوصی تغییر کند.

استاندار اصفهان خاطرنشان کرد: به اصفهان در زمینه های گوناگون ظلم می شود و نمایندگان مجلس، بخش خصوصی و دیگر ارگان ها باید از حق این استان دفاع کنند. بعضی از

بخشنامه ها و قوانین اشتباه است. باید اقتصاد را به سمت بخش خصوصی ببریم. اصفهان، استان صنعتی است و نباید به حداقل ها راضی باشیم.

وی با اشاره رصد مستمر شاخص های اقتصادی اصفهان، تصریح کرد: برخی شاخص ها به تصمیمات کشوری وابسته است؛ با این وجود برخی از شاخص های استانی را می توان

بهبود بخشید و کیفی کرد.

استاندار اصفهان ادامه داد: بر همین اساس کارگروه کارشناسی مشکلات مربوطه در استانداری مسائل را احصاء و پیشنهادها در شورای گفتگو به مشورت گذاشته می شود؛ یکی از

موارد مهم این نشست مشکلات فعالان اقتصادی استان و ماده ۱۲۳ قانون مالیات های مستقیم بوده که تصمیمات خوبی برای آن گرفته شده است.

جمالی نژاد بررسی مسائل و مشکلات ماده ۱۶۳ ،۲۴۴ و ۱۸۸ مالیاتی و مصوبه ای به نفع فعالان اقتصادی را از دیگر مسائل بررسی شده در این کارگروه عنوان کرد و گفت: گزارشی از

سازمان مدیریت در وضعیت سهمیه، وصول مالیات و ترازمندی ارائه شد که این گزارش بسیار تلخ بود چراکه بیشترین درآمدها از اصفهان کسر می شود اما کمترین به این استان

تخصیص پیدا می کند.

وی با تأکید به بند (خ) ماده (۲۰) قانون برنامه هفتم و طرح های تملک دارایی های سرمایه ای بیان کرد: صنعتگران بخش خصوصی و اتحادیه اصناف باید به این مزایا ورود و از

این فرصت استفاده کنند زیرا کمک بزرگی به استان اصفهان و پروژه های عمرانی خواهد کرد.

استاندار اصفهان بیان داشت: با این ماده قانونی عین مالیات را می توان به پروژه های خیرساز اختصاص داد و برای مواردی از جمله مدرسه سازی، بیمارستان سازی و سایر پروژه

های اصفهان استفاده کرد. شهرستان های کاشان، نجف آباد، خمینی شهر و گلپایگان با توجه به اینکه جزو شهرستان های بزرگ هستند، باید به این موضوع ورود و نسبت به

تکمیل پروژه های نیمه کاره خود اقدام کنند.

*بار مالیاتی بر دوش استان اصفهان است

امیر کشانی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی اصفهان نیز اظهار کرد: استان اصفهان با بیش از پنج میلیون جمعیت، توانایی بسیاری برای تولید و صنعت دارد و از

استان های مهم اقتصادی کشور است.

وی افزود: استاندار اصفهان، برای توسعه کشور تلاش می کند و اقدامات مثبتی نیز انجام داده، اکنون در اصفهان برای جابه جایی بار از طریق خطوط هوایی با ترکیش ایر قرارداد

بسته شده و گسترش حمل ونقل نیز در دستور کار است.

کشانی بیان کرد: در خصوص تسریع کار در ادارات کل، داشبوردهای تخصصی طراحی شده و در مرحله بعد، باید تلاش کنیم تا اطلاعات بر روی داشبورد مدیران کل قرار بگیرد و

بتوانیم به مدیریت بحران برسیم.

وی گفت: استان های دیگر، با هر میزان درآمد مالیاتی، سهم کمتری پرداخت می کنند و بار مالیاتی بر دوش استان اصفهان افتاده است.

رئیس اتاق بازرگانی اصفهان تصریح کرد: اگر فروشگاه های محلی تعطیل شده و مردم از فروشگاه های بزرگ سطح کشور که در اصفهان شعبه دارد، خرید می کنند؛ فروشگاه ها

موظف به پرداخت مالیات بر ارزش افزوده، به اصفهان، خواهند شد، زیرا این گردش مالی، با پول مردم اصفهان صورت می گیرد.

*تعدیل سهم مالیاتی اصفهان ضروری است

مهدی طغیانی، نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی هم در این جلسه عنوان کرد: ۴۴ درصد مالیات استان توسط دو شرکت، ۶۰ درصد توسط ۲۰ و ۸۰ درصد مالیات

استان توسط 200 شرکت پرداخت می شود و این تفاوت در شفافیت مالیاتی، مشکل ایجاد می کند.

وی افزود: متأسفانه در ایران نحوه تعیین مالیات به تولید وابسته نیست و با توجه به سال های قبل تعیین می شود که درآمدهای مالیاتی را دچار مشکل می کند.
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طغیانی بیان کرد: عملکرد مالیات استان اصفهان در گرو عملکرد چند بنگاه محدود است و اگر اوضاع اقتصادی این بنگاه ها دچار مشکل شود، درآمد مالیاتی استان کاهش می

یابد. باید بتوانیم سهم استان را تعدیل کنیم.

*دولت با واحدهای تولیدی همراهی کند

حجت الاسلام اسدالله جعفری، رئیس کل دادگستری استان اصفهان، در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان، گفت: ناترازی انرژی یک بحث جدی است و

گاهی اوقات به دلیل اضطرار، دولت تصمیماتی می گیرد که مشمول بخش های مختلف از جمله صنایع می شود.

وی افزود: برخی از تصمیمات و سیاست های خرد بدون توجه به متن و اصل قانون گرفته شده و مشکلات به دلیل اجرا نشدن ضوابط به وجود می آید. حل مشکلات واحدهای

دولتی در اولویت است، همان گونه که رهبر انقلاب فرمود حل مشکلات فرا قوه ای است و همه باید کمک کنند.

حجت الاسلام جعفری با اشاره به ناترازی انرژی، بیان کرد: خردادماه سومین جلسه بحث ناترازی با شرکت شهرک ها تشکیل شد که در آن تصمیم به تأسیس نیروگاه های

خورشیدی در شهرک های صنعتی و اراضی اطراف گرفتیم. همچنین جهت کنترل ناترازی ها، قرارگاه انرژی در استانداری تأسیس می شود.

رئیس کل دادگستری اصفهان، گفت: با قطعی برق، واحدهای تولیدی دچار آسیب شده و در دادگستری ها دادخواست حقوقی مبنی بر مطالبه خسارت بدهند، اما دولت می تواند

خسارت را در قالب تهاتر برده و در مقابل، بدهی تولیدی ها به اداره جات را ببخشد.

وی تصریح کرد: سهم مالیات نیاز به افزایش دارد و نباید در راستای حمایت از تولید اصل را از بین بریم، بلکه باید ممنوعیت و محدودیت ها شفاف سازی شود.

*تبعیض عامل ایجاد مشکلات کشور است

اکبر صالحی، معاون امنیتی، انتظامی استاندار اصفهان هم در این جلسه، اظهار کرد: همان گونه که رهبر انقلاب فرمودند فساد و تبعیض دو مسئله اصلی کشور است.

وی افزود: تبعیض باعث ایجاد مشکل در مملکت است، قوانین باید باشند؛ اما تبعیض، ایجاد مسئله می کند. عمده اعتراضاتی که به ما می شود، به دلیل تبعیض است.

صالحی بیان کرد: اگر می خواهیم شرایط را اصلاح کنیم نباید اجازه دهیم سرمایه گذار اصفهان را ترک کند. هزاران دلیل برای رفتن وجود دارد؛ اما همین که مردم مشاهده کنند

مسئولین در حال تلاش هستند، می توان ماند.

مسعود صفاری پور، مشاور سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان، در یک صد و پنجمین جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی، اظهار کرد: مالیات ستانی در

استان اصفهان باید با استان های هم سطح مقایسه شود. آمارهای مالیاتی گذشته ۵ و ۶ ساله بود و جمع آوری دیتا ۲ ماه طول می کشید، اما اکنون آمار ۱۸ساله را در دست

داریم.

صفاری پور بیان کرد: ۹ استان مشابه اصفهان در تأثیرگذاری اقتصادی داریم. در سال ۱۳۸۵، سهم درآمد عمومی اصفهان 5.4 بود و امسال به 6.3 رسیده، اما برای دیگر استان ها

این آمار کاهش یافته و تنها استان اصفهان است که سهم مالیاتی بسیاری می پردازد.

وی تصریح کرد: اگر درآمدهای مالیاتی استان ها دقیق تر بررسی و آسیب شناسی شود به شفافیت مالیاتی خواهیم رسید. بیشترین قطعی برق و گاز مربوط به صنایع است،

اصفهان قطب صنعتی است و قطعی بیشترین تأثیر را بر روی درآمد مالیاتی می گذارد.

*لزوم حفظ استقلال هیئت حل اختلاف مالیاتی

احمدرضا مدبرنیا، مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان، نیز در این جلسه گفت: واحدهایی که اظهارنامه تابستان خود را ارسال نکرده یا پرداخت یا تطبیق پرداخت نداده باشند

شامل بخشنامه جدید، معافیت مالیاتی تا سقف ۲۵ درصد، خواهند بود و دیگر واحدهای تولیدی، بر اساس بخشنامه پیشین از معافیت مالیاتی بهره مند خواهند شد. البته این

مسئله در سطح استانی حل نخواهد شد و نیازمند پیگیری در سطح ملی است.

وی افزود: در خصوص اخذ مالیات از شرکت هایی که در اصفهان شعبه دارند؛ اما دفتر آن ها در تهران است، اگر قرار است این شرکت ها پرونده مالیاتی در استان داشته باشند

باید مالیات هم پرداخت کنند که سهم مالیاتی به استان اضافه می کند. بهتر است به جای انتقال پرونده، سهم ارزش افزوده هر شرکت، از پایتخت دریافت و به استان ها ارائه

شود.

مدبرنیا بیان کرد: شرکت مرکزی باید تراز و سهم هر استان را مشخص کرده و سهم ارزش افزوده را پرداخت کند. در بخش ارزش افزوده به دادرسی ورود کردیم و تصویب شد که

ریاست جلسه باید در دست قاضی باشد. بهتر است قاضی بازنشسته ریاست را برعهده گیرد تا وقت بیشتری برای بررسی پرونده ها داشته باشد. اگر تمکین قانون صورت گیرد،

مشکلات نیز حل می شود.

مدیرکل امور مالیاتی اصفهان، گفت: در هیئت های حل اختلاف مالیاتی سه عضو وجود دارد که یک عضو آن قاضی است. تنها در استان اصفهان است که تمام پرونده ها یکجا

جمع و در واحدهای مالیاتی پراکنده نشده تا استقلال هیئت حفظ شود. همچنین مکان ساختمان هیئت نیز تا دو ماه آینده مشخص می شود.
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